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مرتضیفنونیزاده
 کارشناس فوتبال  

گفـــتوگـــو

  مدیر تیم ملی بسکتبال  
برکنار می شود؟

ایسنا: رئیس فدراسیون بسکتبال ایران 
درباره شائبه ها و احتمال تغییر مدیر تیم ملی 
بزرگسالان صحبت کرد. جواد داوری درباره 
شائبه ها و بحث برکناری محسن صادق زاده 
مدیر تیم ملی بزرگسالان ایران توضیح داد: ما 
در مرحله اول تصمیم داریم مدیر تیم های پایه 
را معرفی کنیم، اما در مورد آقای صادق زاده 
تغییراتی وجود ندارد و او تا آخر پنجره های 
جام جهانی ۲۰۲۳ کنار ما حضور خواهد 
داشت. بعد از جلسات هیات رئیسه و کمیته 
فنی فدراسیون رسما نتیجه گیری می کند. 
او درباره بحث قرارداد دلاری سعید ارمغانی 
سرمربی تیم ملی نیز توضیح داد: چنین 
صحبت هایی مسائل داخلی فدراسیون و 
بر اساس قوانین و ضوابط است که مشکلی 
ندارد. داوری درباره آخرین وضعیت تیم ملی 
بزرگسالان نیز اظهارکرد: برنامه هایی به صورت 
کوتاه مدت، میان مدت و و بلند مدت داریم که 
با آقای ارمغانی در میان گذاشته ایم تا نتیجه 
خوبی حاصل شود. با توجه به فاصله کم میان 
پنجره انتخابی جام جهانی و کاپ آسیا قرار 
شد با تیم باتجربه تری وارد مسابقات شویم، 
اما تلاش شد تغییراتی در جهت برنامه ها 

صورت بگیرد. 

دیوید ترزگه، بزرگترین دستاورد در فوتبال 
را به دست آورده است؛ سایت آرژانتینی 
بولاویپ با این مهاجم نامدار فرانسوی گفت وگو 

کرده که در ادامه می خوانید: 
  نظرت در مورد تیم ملی آرژانتین 

چیست؟
 آرژانتین الان مدعی قهرمانی جام جهانی 
است. قهرمانی در کوپاآمریکا روحیه تیم 
را بالا برده و پس از کسب عنوان قهرمانی، 
اعتمادبه نفس خود را افزایش داده است. امروز 
آرژانتین کاندیدای جدی برای قهرمانی در 

جام جهانی است.
برای  یا فرانسه  از آرژانتین  آیا    

جام جهانی حمایت خواهی کرد؟
واضح است که فرانسه مدعی شماره یک 
قهرمانی در جام جهانی است. فرانسه پس از 
باخت در یورو ۲۰۱۶ برابر پرتغال تلاش زیادی 
کرد و قهرمان جام جهانی ۲۰۱۸ شد. فرانسه با 
قهرمانی در لیگ ملت ها دوباره خودش را پیدا 
کرد. البته آنها فراز ونشیب های خود را داشته اند 
اما می دانند چگونه تعادل را برای قهرمانی در 
جام جهانی بعدی حفظ کنند. آرژانتین هم جزو 
تیم هایی است که هدفشان قهرمانی در جام 
است. از نظر احساسی دوست دارم آرژانتین 
قهرمان جام جهانی باشد. با وجود این، فرانسه 
در مقایسه با سایر کشورها کامل ترین تیم 

است. 
  چطور تصمیم گرفتی برای فرانسه 

بازی کنی؟
من هرگز شانسی در سطح حرفه ای نداشتم 
که برای آرژانتین بازی کنم. وقتی ۱۶ ساله 
بودم، باید تصمیم می گرفتم که پاسپورت 
فرانسوی بگیرم یا آرژانتینی. من فرانسه را به 
یک دلیل ساده انتخاب کردم. انتخاب فرانسه 
تنها چیزی بود که به من این شانس را داد که 
به فوتبال اروپا بیایم. از آن زمان نتوانستم 
برای تیم ملی آرژانتین بازی کنم. بازی در تیم 
قدرتمندی مانند یوونتوس خیلی به من کمک 

کرد که سطح خود را بالا ببرم. 
  آیا غیبت مارادونا در جام جهانی 

احساس خواهد شد؟
دیگو، هنوز به طور کلی نماد فوتبال است. او 
عصاره فوتبال است. او خیلی برای این ورزش 
تلاش کرد و شخصیت محبوبی است. غیبت او 
احساس می شود اما در عین حال فکر می کنم 
مارادونا همیشه به وضوح گفته است که فوتبال 
باید ادامه داشته باشد. مارادونا به خاطر رفتارش 
مورد علاقه عموم مردم قرار گرفت. او بهترین 

در جهان است، بهترین بازیکن تاریخ. 

خارجازمستطیلسبز

 دیوید ترزگه: 
 دوست دارم 

 آرژانتین 
قهرمان جهان شود

خبــــــر
برانکو ایوانکوویچ: 

 مشکلی برای جدایی 
از تیم ملی عمان ندارم!

به گزارش وکرنیجی، برانکو ایوانکوویچ 
در  که  است  کروات  مربی  تنها  همچنان 
جام جهانی هدایت یک تیم ملی دیگر غیر از 
کرواسی را بر عهده داشته است. او سه بار در 
لیگ اروپا هدایت دینامو را بر عهده داشت، او 
پنج عنوان قهرمانی در سه کشور کرواسی، 
چین و ایران دارد. برانکو در بخشی از تازه ترین 
مصاحبه اش در پاسخ به احتمال حضور در 
تیم ملی فوتبال ایران گفته است: من مربی 
تیم ملی عمان هستم. در بهمن ماه قراردادم 
را برای دو سال دیگر یعنی تا سال ۲۰۲۴ آنجا 
تمدید کردم اما یک بند در قرارداد دارم که در 
صورت جدایی باید جریمه هایی به فدراسیون 
فوتبال عمان پرداخت کنم، بنابراین اگر 
پیشنهادی را بپذیرم، اگر جایی شرایط بهتری 
پیدا کنم، مشکلی برای جدایی از تیم ملی 

عمان ندارم.

زمان مشخص شدن عیار پرسپولیس 

مهدی پاشازاده در مورد شرایط استقلال پس از 
اردوی ترکیه با تمرینات پرفشار و انجام چند بازی 
تدارکاتی، اظهارداشت: به هرحال هر مربی سبک خودش 
را دارد. اینکه گفته می شود تمرینات پرفشار است، پس 
بازیکنان شانس آوردند »فیلیکس.ماگات« نیامد. اگر 
»ماگات« می آمد، تمرینات پرفشارتری داشتند. در 
مورد اینکه استقلال بازی های تدارکاتی خوبی داشته و 
حتی تیم پیرلو را برده، باید بگویم پیروزی در بازی های 
دوستانه هم مهم است و هم می تواند فریبنده باشد. 
باید تیم را در مسابقات ببینیم. بازی  دوستانه فقط 
برای آماده سازی است. ملاک بازی های رسمی است و 
آنجا امتیاز می دهند. مدافع اسبق استقلال در خصوص 

اینکه آیا با روندی که تاکنون طی شده می توان به فصل 
جدید امیدوار بود، عنوان کرد: حتما باید امیدوار بود. 
استقلال تیم خوبی دارد و تدارکات خوبی هم دیده شده 
است. یارگیری فصل جدید هم بد نبوده، درست است 
بازیکن ستاره ای جذب نشده اما شرایط خوب است. 
شاید در ادامه یک بازیکن خارجی هم بگیرند. ضمن 
اینکه صحبت از محمد محبی است. او شاگرد من بوده 
و تمام خصوصیاتش را می دانم. محبی واقعا می تواند 
مهره تاثیرگذاری باشد. وی در مورد اینکه حضور 
مهاجمان پرتعداد اتفاق خوبی است یا ممکن است 
تیم را از بالانس خارج کند، گفت: این مساله بستگی 
به توانایی کادرفنی دارد که چگونه جوِ تیم را کنترل 

کنند و از بازیکنان چگونه بازی بگیرند. از این مساله 
اینطور برداشت می شود که ساپینتو تفکرات هجومی 
دارد. او می تواند حتی با سه مهاجم بازی کند. هر اتفاقی 
امکان پذیر است، اما باید از تیم رونمایی شود و ببینیم 

در مسابقات چه پیش می آید. پاشازاده در 
مورد تقابل استقلال با سپاهان و رویارویی 
دو کادرفنی پرتغالی با تجربه در افتتاحیه 
لیگ بیست ودوم، اظهارداشت: هر دو 

تیم شرایط خوبی دارند. این 
فینــال  یــــک  بـــازی 
 است و امیدوارم بــازی 
جذابی را شاهد باشیم. 
پیش بینی می شود که 
سرمربیان  حضور  با 
بازی پرگل  پرتغالی، 

باشد. 

مهدی پاشازاده: 

استقلالی ها شانس آوردند »ماگات« نیامد

فوتبـــالداخلـــی
فارس:  علیرضا شهاب درباره آخرین وضعیت آسیب دیدگی 
وحید امیری، اظهارداشت: او اردیبهشت سال گذشته تحت عمل 
جراحی دیسک کمر قرار گرفت و پس از طی مراحل نقاهت، 
با نظر کمیته پزشکی و جراحش بسام پور، مراحل درمان و 
فیزیوتراپی اش شروع شد. وی افزود: در مرحله اول سعی کردیم 
تمرینات را کنترل شده پیش ببریم و خداراشکر این موضوع با 
پیشرفت روزبه روز همراه بود تا جایی که توانستیم از آن وضعیت 
کنترل شده به نرم دویدن در زمین چمن انتقال داشته باشیم . 
می توانیم سه ماه پس از عمل جراحی در نشست کمیسیون 
پزشکی که با حضور پزشک جراح امیری و رازی، رئیس کمیته 
پزشکی انجام خواهیم داد، روند بعدی و زمان مشخص بازگشت 
به ورزش را تعیین کنیم. فیزیوتراپیست تیم ملی فوتبال 
کشورمان تصریح کرد: امیدوارم با دعای خیر مردم این مسیر 
به خوبی طی شود و به شاهد حضور امیری در رقابت ها و آوردگاه 

جام جهانی باشیم. 

 حضور بانوان در ورزشگاه ها برای تماشای لیگ برتر

نامه فیفا؛ سکوت فدراسیون و سازمان لیگ! 

آرمان ملی: در حالی که فیفا از فدراسیون خواسته تا امکان 
حضور بانوان را برای تماشای رقابت های باشگاهی آماده کند، 
فدراسیون سکوت اختیار کرده و البته سازمان لیگ در این 

خصوص هنوز برنامه ای ندارد. 
  نامه فیفا 

در آستانه شروع فصل جدید لیگ برتر فوتبال ایران، نامه ای از 
سوی فیفا در ارتباط با شرایط و امکان حضور زنان در ورزشگاه های 
فوتبال به فدراسیون فوتبال رسیده است. فدراسیون جهانی 
فوتبال در قالب نامه ای با استناد به نامه نگاری اخیر خود با این 
فدراسیون در زمینه فراهم کردن شرایط حضور زنان، خواستار 
ارائه توضیحاتی درباره امکان ورود زنان به ورزشگاه شده و به 
این فدراسیون توصیه کرده با شروع فصل جدید، زنان همانند 
مردان تماشاگر بازی های لیگ برتر باشند. براساس منابع خبری 
در فدراسیون فوتبال، ظاهرا در این نامه خواستار تعامل این 
فدراسیون با نهادهای بین المللی برای فراهم کردن شرایط به 
منظور حضور زنان در ورزشگاه ها شده است. فدراسیون فوتبال 
بعداز دریافت نامه مذکور، هنوز پاسخی به آن نداده است، اما در 
حال بررسی این نامه و ارائه گزارشی از وضعیت کنونی درباره 

امکان ورود زنان به ورزشگاه ها در رقابت های لیگ برتر است. 
  وضعیت ورزشگاه ها 

فصل بیست ودوم لیگ برتر فوتبال باشگاه های کشور از روز 
بیست ویکم مردادماه آغاز می شود و از هفته نخست می توانیم 
شاهد حضور هواداران در ورزشگاه ها باشیم؛ اما سکوهای 
ورزشگاه ها به طورکامل پر نخواهد شد و تنها بخشی از آن به 
مانند فصل گذشته به تماشاگران اختصاص خواهد یافت. 
نوروزی، رئیس فدراسیون پزشکی ورزشی در این زمینه گفته 
که در فصل جاری برگزاری مسابقات، حضور تماشاگران به 

میزان یک سوم خواهد بود، هرچند متاسفانه برخی از مسابقات 
با تعداد بیشتری از تماشاگران برگزار شد که باید در این زمینه 
به صورت جدی ورود کرد. همچنین ماهر، معاون ستاد فرماندهی 
مقابله با کرونا در تهران نیز با بیان اینکه در حوزه قهرمانی با 
مشکل چندانی مواجه نیستیم و عموم مشکلات به ورزش های 
همگانی بازمی گردد، عنوان کرده است که متاسفانه با عدم 
رعایت مقابله با کرونا در برخی موارد روبه رو هستیم و باید در 
این خصوص جدی تر عمل کرد و اگر قرار است تصمیمی مبنی 
بر تغییر پروتکل های ورزشی صورت گیرد باید این تصمیم 
با تصویب ستاد ملی مقابله با کرونا انجام شود. به این ترتیب 
و به طوررسمی؛ در لیگ بیست ودوم ورزشگاه ها با ۳۰ درصد 

ظرفیت، از تماشاگران میزبانی خواهند کرد. 
  واکنش سازمان لیگ

سهیل مهدی، رئیس کمیته مسابقات سازمان لیگ درباره 
دستورالعمل اکید فیفا در رابطه با حضور بانوان در استادیوم های 
بیست ودوم  لیگ   باشگاهی  مسابقات  حاشیه  در  ورزشی 
اظهارداشت: من این موضوع را از خبرگزاری ها می شنوم! البته 
در یکی دو خبرگزاری هم مطالبی در این باره دیدم ولی هنوز 
موضوعی به شکل رسمی در این ارتباط به ما ابلاغ نشده است. 
وی افزود: شاید این موضوع در فدراسیون در حال بررسی و یا 
تعامل است که ما از این هم خبر نداریم. اظهارنظری در این 
باره نمی توانم انجام بدهم چون خبری در این باره ندارم. قطعا 
اگر دستورالعمل جدیدی در این باره صادر شود آن را رسانه ای 
خواهیم کرد. وی همچنین درباره شرایط باشگاه ها برای ورود 
به مسابقات لیگ برتر خاطرنشان کرد: هنوز با مشکلات زیادی 
مواجه هستیم. برخی باشگاه ها وضعیت زمین مسابقه شان را 
روشن نکرده اند. تعدادی پیراهن شان را به ما معرفی نکرده و هنوز 

نمی دانیم تعدادی از تیم ها در کدام شهر میزبان مسابقات شان 
خواهند بود. این مقام مسئول در سازمان لیگ افزود: برای 
نمونه باشگاه ملوان با در اختیارداشتن چمن مطلوب ورزشگاه 
تختی انزلی هنوز سکوهای این استادیوم را به شرایط موردنظر 
سازمان لیگ نرسانده است. ضمن اینکه اطراف این زمین پر 
بود از کارگاه های مختلف که البته در روزهای اخیر در حال 
جمع آوری هستند. علاوه براین محدوده اطراف زمین هم باید 
آسفالت شود که به ما قول داده شده تا قبل از شروع مسابقات لیگ 
همه این نواقص برطرف خواهند شد. سهیل مهدی همچنین 
در پاسخ به این پرسش »خبرورزشی« که با توجه به بالارفتن 
آمار تلفات ناشی از بیماری کرونا، آیا تعداد حضور تماشاگران 
در استادیوم ها به کمتر از ۳۰ درصد تقلیل پیدا خواهد کرد یا نه 
گفت: اگر قرار بر کاهش حضور تماشاگران باشد این موضوع باید 
از سوی بخش ورزشی شورای تأمین امنیت ملی و ستاد مقابله 
با کرونا تصویب و به ما ابلاغ شود که تا این زمان ما همچنان 
طبق دستورالعمل قبل کار خواهیم کرد و قرار است لیگ را با 
حداکثر ۳۰ درصد ظرفیت ورزشگاه ها استارت بزنیم. مهدی در 
پاسخ به این پرسش که چرا در هفته های پایانی لیگ بیست ویکم 
برخی مسابقات با استادیوم های پراز تماشاگر برگزار می شد، 
توضیح داد: ما دستورالعمل مربوط به ستاد مقابله با کرونا را به 
همه هیات های فوتبال و شهرهای میزبان ابلاغ کرده بودیم، اگر 
کسی این درصدها را رعایت نکرده باشد خودشان باید پاسخگو 
باشند. وی در این باره که احتمال دارد با بالارفتن آمار تلفات 
کرونا، حضور تماشاگران به استادیوم ها ممنوع شود و لیگ بدون 
تماشاگر باشد، گفت: خیر! فعلا چنین دستورالعملی نداریم و 
هیچ ممنوعیتی برای ورود تماشاگران اعلام نشده است. اگر مورد 
خاصی باشد باید از کمیته پزشکی سازمان لیگ پیگیر شوید. 
رئیس کمیته مسابقات سازمان لیگ همچنین در این باره که 
آیا قرار است تیم های باشگاهی قبل از حضور در مسابقات تست 
کرونا بدهند یا نه بیان داشت: اگر چنین شرایطی مدنظر ستاد 
مبارزه با کرونا باشد حتما این موارد را لحاظ خواهیم کرد اما فعلا 
دستوری در این باره صادر نشده است. قطعا رعایت پروتکل های 
بهداشتی از سوی باشگاه ها بیش از هر چیز به سود خودشان 
خواهد بود. چرا که ضریب ابتلای اعضای تیم شان به این بیماری 
را کاهش می د هد. وی افزود: برنامه مسابقات ۵ هفته اول را زودتر 
اعلام کردیم تا تیم ها برای میزبانی و یا سفر به شهرهای مختلف 
اقدامات لازم را انجام بدهند. ضمن اینکه تمام تلاش ما در 
برنامه ریزی مسابقات براساس تقویت هرچه بیشتر تیم ملی بوده 
است. مهدی اضافه کرد: طبق آخرین صحبت هایی که با سرمربی 
محترم تیم ملی داشتیم سعی شد تا بیشترین تعداد تعطیلات را 
در خلال برگزاری مسابقات بگنجانیم. گرچه ممکن است برخی 
باشگاه ها از این شرایط راضی نباشند اما با توجه به حساسیت 
رقابت های جام جهانی و جلب رضایت سرمربی، ما طبق خواسته 
آقای »اسکوچیچ« عمل کردیم. امیدواریم که در نهایت نتیجه 
خوبی برای تیم ملی فوتبال کشورمان در جام جهانی رقم بخورد.

 محمد خاکپور: 

شکست آمریکا در جام جهانی ۹۸،  افتخار زیادی به ما داد 
پیشکسوت فوتبال کشورمان معتقد است که بازیکنان 
فعلی تیم ملی، نسبت به هم نسل های او تجربه بیشتری 

دارند و در جام جهانی ۲۰۲۲ باید خودشان باشند.
  دیدار 1998

محمد خاکپور در گفت وگو با سایت کنفدراسیون 
فوتبال آسیا )AFC( درباره دیدار به یادماندنی ایران 
و آمریکا در جام جهانی ۱99۸ که به برتری تیم ملی 
کشورمان انجامید، اظهارداشت: فرصت بزرگی برای ما 
رقم خورد و بسیار شگفت انگیز بود. این مسابقه جایگاه 
بزرگی برای ما محسوب می شد تا به جهان نشان بدهیم 
مردم صلح طلبی هستیم و به فرانسه رفتیم تا فوتبال 

بازی کنیم.
  نسل طلایی 

وی با تمجید از ملی پوشان نسل طلایی فوتبال 
ایران تصریح کرد: بازیکنان مستعدی داشتیم که 
پس از جام جهانی در میادین جهانی بازی کردند. ما 
صعودی دراماتیک را تجربه کردیم و بالا و پایین های 
زیادی داشتیم تا به جام جهانی رسیدیم. اگر بدون این 
موانع راهی جام جهانی شوید، کسی درباره شما خیلی 
صحبت نمی کند. با این حال، مسیرمان به گونه ای بود 
که آخرین تیم جام محسوب می شدیم و چشمان کل 

جهان به ما بود.
  صعود حماسی 

پیشکسوت فوتبال ایران با اشاره به صعود حماسی 
تیم ملی به جام جهانی ۱99۸ بیان کرد: در ملبورن متوجه 
نشدیم چه کرده ایم و در شوک بودیم. پس از چند روز یا 
چند هفته فهمیدیم چکاری برای مردم خودمان انجام 
داده ایم و 7۵ میلیون ایرانی به خاطر صعود به جام جهانی 
متحد بودند. آن اتفاق باعث شد تیمی تاریخی شویم و 

هر سال وقتی به این تاریخ )۸ آذر( می رسیم، مردم ایران 
جشن می گیرند. کاری که کردیم، فراتر از تصور بود.

  کنترل فشار 
خاکپور در مورد دیدار تیم ملی ایران با آمریکا که اولین 
برد تاریخ ایران در ادوار جام جهانی را رقم زد، گفت: تحت 
فشار شدیدی بودیم، اما در فرانسه ارتباط زیادی با خارج 
از اردو نداشتیم و می خواستیم این فشار را کنترل کنیم. 
به محض اینکه وارد زمین شدم، به آمریکا فکر نمی کردم 
و تمرکزم روی مسئولیت های خودم در زمین بود. ما 
اولین پیروزی فوتبال ایران در جام جهانی را کسب کردیم 
و مهم تر از همه، توانستیم آمریکا را شکست بدهیم. این 

برد لذت و افتخار زیادی به ما داد.
  جام 2022

وی درباره رویارویی مجدد 
تیم ملی ایران با آمریکا در 
جام جهانی ۲۰۲۲ و تفاوت 
شرایط نسبت به ۲۴ سال 
تفاوت  کرد:  عنوان  پیش 
بزرگی میان تیم فعلی ایران و 

تیمی که در سال ۱99۸ بازی 
کرد، وجود دارد. آن تیم تجربه 

بین المللی زیادی نداشت، 
اما تیم فعلی تجارب بالایی 
دارد. بسیاری از ملی پوشان 
فعلی، در تیم های اروپایی 

 به میـــــدان می روند
  و برابـــــر بازیکنـان
 مهمــی بــــــازی 

می کنند.

تمام تیم های حاضر در این فصل لیگ برتر با قدرت و 
آماده سازی بالایی پای به مسابقات خواهند گذاشت. پرسپولیس 
هم در چند هفته ابتدایی لیگ بازی های سختی دارد. دیدار اول 
در اصفهان با تیم خوب ذوب آهن است که باید تیم شروع خوبی 
داشته باشد. هفته دوم در ورزشگاه آزادی با حضور هواداران، 
برابر فولاد خواهد بود که عیار پرسپولیس با بازیکنان جدیدش 
مشخص خواهد شد. پرسپولیس در ۴ دیدار تدارکاتی اش به 
تساوی رسید و تنها مقابل تیم امید به پیروزی دست یافت. این 
بازی های تدارکاتی برای شناخت نفرات و هماهنگی ترکیب 
نفرات حاضر در تیم است. باخت یا مساوی در این مسابقات 
زیاد ملاک نیست. پرسپولیس نیاز به جذب فوروارد ندارد، 
چون هر تیمی آرزو دارد که مهدی عبدی و حامد پاکدل را 
در ترکیب خود داشته باشد. در کنار این دو مهاجم خوب 
کشورمان، شرزود.تمیروف هم مورد اعتماد است و به نظر 
می رسد در تفکرات یحیی گل محمدی جای داشته باشد. رفتن 
کاروان پرسپولیس به ترکیه خیلی خرج داشت و هزینه بر بود 
و در نهایت تمامی تمرینات و اردوهای پرسپولیس در تهران 
برگزار شد. در کشورمان خودمان هم بهترین شرایط آب وهوایی 
را برای گذارندن اردوی پیش فصل داریم. شهرهایی مانند 
شهریار و کردان شرایط خوبی برای برپایی اردوهای آماده سازی 
برخوردارند تا تیم های ایرانی از امکانات داخل کشورمان استفاده 
کنند. کریم باقری در دوران بازی خود بازیکن با اخلاق و بسیار 
تاثیرگذاری بود و به نظرم او جز ۱۰ فوتبالیست برتر ایران است 
که بهترین گل های تیم ملی فوتبال ایران را در دوران حضورش 
به ثمر رسانده است. به طور حتم او در پست مربیگری هم 
می تواند موثر باشد. سال قبل نیز در تیم ملی کار کرد و اسکوچیچ 

از عملکرد وی بسیار رضایت دارد. 


